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Algemeen 

Vri jwel algemeen verklaarde men te kunnen instemmen met het onderha
vige wetsontwerp en sprak men de hoop uit, dat dit spoedig het Staatsblad 
zal kunnen bereiken. 

De leden van de fractie van het C D A . wi lden zich - gezien de ui tvoerige 
behandeling van dit wetsontwerp in de Tweede Kamer - thans tot enige 
hoofdpunten beperken. De instandhouding en het juist funct ioneren van het 
systeem van sociale zekerheid, achtten deze leden een groot goed, waarvoor 
van het gehele volk offers mogen worden gevraagd. Dit houdt tevens in dat 
erop moet worden toegezien, dat de regelingen juist worden toegepast. Het 
op een onjuiste wijze «profiteren» en afschuiven op de uitkeringsmogeli jk-
heden, ongeacht van welke zijde ondernomen, moet worden bestreden. Het 
wetsontwerp beperkt zich tot maatregelen, die met behoud van de grondsla
gen van de bestaande wetten, betrekking hebben op het oneigenli jk gebruik 
daarvan 

Voorts gaven deze leden te kennen er gaarne over te worden ingelicht, 
wanneer het rapport van de Interdepartementale Commissie Fraude zal ver
schijnen. 

Op welke wijze denkt de Staatssecretaris fraude in de vo rm van wanbeta
ling van sociale premies door malafide werkgevers en koppelbazen, al of 
niet in schijn-BV's ondergebracht, tegen te gaan? 

Kan de Staatssecretaris nadere mededel ingen doen omtrent het ambtel i jk 
overleg, om te komen tot een strafbaarstell ing van werkgevers, die met hun 
voorkennis arbeidskrachten aanstellen die een loonvervangende uitkering 
ontvangen, en van hun tewerkstel l ing geen kennis geven aan de uitvoe
ringsorganen? 

De leden van de fractie van de V V D . vroegen, of het voornemen bestaat 
binnen afzienbare t i jd een tweede ronde geselecteerde knelpunten in behan
deling te nemen en wanneer zou het technisch mogelijk zijn een dergeli jk 
tweede pakket te presenteren? Of is het beter een reeks van incidentele wijzi-
gingen voor te leggen? Zou voor dit laatste niet te meer aanleiding zijn nu de 
diverse door de bewindsman in gang gezette of aangekondigde studies tot 
nogal verspreide activiteiten aanleiding lijken te geven? Als zaken die voor 
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een spoedig aanvatten in aanmerking komen, zagen ook deze leden bij voor
beeld de prakti jken met directies van schijn-BV's en die van malaf ide onder
aannemers. Hoewel ten dele wel l icht behorend tot de categorie f raude en 
misbruik lijkt hier toch ook nadere wetgev ing nodig. Waarom worden deze 
prakti jken, indien dit niet nodig zou zijn, niet reeds nu aangepakt? 

Ook het probleem van het «lozen» door ondernemingen van oudere me
dewerkers via WWV en WAO verdient spoedige maatregelen, niet in de laat
ste plaats wegens de omvang van dit verschi jnsel. Kan, alvorens deze kwes
tie in zijn volle omvang word t aangepakt, niet worden begonnen met de aan
pak van twee reeds onderkende deeloorzaken, t.w. de verborgen werkloos
heid en de (te) gemakkel i jke houding van GMD en andere medische instan
ties? Hetgeen de bewindsman aan de overzijde van het Binnenhof heeft ge
zegd over het aantasten van aansprakenniveau van WAO-ers die men an
ders in WW/WWV zou terugv inden, wekt de indruk dat de bewindsman 
meer oog heeft voor onbedoeld , dus oneigenli jk verleende aanspraken, 
dan voor de onrechtvaardigheid dat de werkloze met doktersverklaring 
anders word t behandeld, vooral op langere te rmi jn , dan de vr i jwel identieke 
werkloze zonder doktersverklar ing. Is de bewindsman niet van men ing dat 
juist dit soort verschil len veel onbehagen veroorzaakt en dat daarom aanpak 
ervan urgent is? 

Ook de organisatorische aspecten van de ui tvoer ing van de sociale verzeke
r ing gaven de leden van de V.V.D.-fractie aanleiding tot een aantal vragen. Is 
het n ie t te betreuren zo vroegen zij, in het kader van het bevorderen van 
praktische samenwerk ing en over leg tussen u i tvoer ingsorganen, dat in de 
voorstel len met betrekking tot de terugvorder ing van ten onrechte gedane 
ui tker ingen alleen verrekeningen zijn voorzien binnen één bedri j fsvereni
ging? Wil de bewindsman niet bevorderen dat in een volgend pakket deze 
mogel i jkheden wo rden verru imd? 

Is het waar dat in bepaalde gemeenten individuele oproeping van verze
kerden, waarbi j hen onder het oog werd gebracht dat verstrekking van on
juiste gegevens tot terugvorder ing van het te veel betaalde en zelfs strafver
vo lg ing zou kunnen leiden, tot een vri j grote dal ing van het aantal aanspra
ken op uitkering heeft geleid? Zo ja, welk vervolg is er aan deze ervar ing ge
geven? Zo neen, zou het zin hebben een dergeli jk exper iment eens te probe
ren? 

Welk vervolg is gegeven aan de gezamenli jke controle in Noord-Brabant? 
Word t wel eens nagegaan in hoeverre grote bouwact iv i te i t op het platteland 
op zaterdag met oneigenl i jk gebruik c.q. fraude ter zake van sociale uitkerin
gen in verband staat? 

Welk vervolg word t gegeven aan de suggesties van de heer Dolman tot 
verdere samenwerking met de belastingdienst? Verdient opleiding en kader
vo rm ing via een bestaand en efficiënt werkend apparaat als de belast ing
dienst wel l icht aanbevel ing? 

Werkloosheidswet c a . 

De leden van de fractie van het C D A . stelden de vraag, of de Staatssecre
taris kan mededelen, wanneer het wetsontwerp betreffende de kr ing der ver
zekerden, zal verschi jnen. 

De Sticht ing van de Arbe id heeft een verdeeld advies uitgebracht, met be
trekking tot het instellen van regionale commissies, die zich met het vraag
stuk passende arbeid zouden bezighouden (Handel ingen, bladzi jden 322 en 
323). 

De Staatssecretaris deelt naar aanleiding hiervan mede dat het naar zijn 
men ing van het grootste belang is, dat er zo snel mogeli jk meer coördinat ie 
op dit punt tussen de ui tvoer ingsorganen en de GAB's tot stand komt. Hij is 
verder van mening dat w i j niet kunnen on tkomen aan dwingende coördina
tie-regels en, dat er ingr i jpend zal moeten worden gehandeld en dat dit met 
spoed moet gebeuren (Handelingen.blz. 323 l inkerkolom). Het vraagstuk is 
aan de orde bij de studie over de organisatie van de beheersing der sociale 
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zekerheid. Is het te verwachten dat er ondanks verdeeld advies van de Stich
t ing van de Arbe id , regionale commissies komen? 

In het verband coördinat ie ui tvoer ingsorganen en taken GAB's is de 
Staatssecretaris van mening, dat de GAB's, zowel oude als nieuwe sti j l , vol
doende toegerust zijn om snel en doeltreffend te reageren op vraag en aan
bod op de arbeidsmarkt. 

Blijkens de memor ie van toel icht ing (blzz. 26 en 27) is de SVR van mening, 
dat er behoefte bestaat aan een wettel i jke regeling inhoudende dat geen uit
kering word t verstrekt aan werknemers, die het verkr i jgen van passende 
werkzaamheden duideli jk belemmeren door het stellen van niet reële eisen 
met betrekking tot het aanvaarden van werkzaamheden, waarvan enkele 
voorbeelden worden gesteld. Terecht wordt erbij vermeld dat moeil i jk in 
r ichtl i jnen is vast te leggen wanneer er sprake is van de eisen zoals in de be
pal ingen opgenomen, doch dat de ui tvoer ingsorganen en de beroepsrechter 
dit zullen moeten ui tmaken. Verwacht de Staatssecretaris met de thans 
voorgestelde maatregel het oneigenli jk gebruik, voorzover dat plaats heeft 
vo ldoende te kunnen bestrijden? Worden de door de SVR nodig geachte 
wettel i jke maatregelen, in het kader van weiger ing passende arbeid voorbe
reid, en zo ja, op welke termijn? Wordt hierbij ook gedacht aan het probleem 
van soms te zware sollicitatie-eisen van de werkgever en aan maatregelen, 
die de werkloze werknemers kunnen mot iveren en st imuleren, eventueel 
door her-, om- of bi jschol ing, om vr i jwi l l ig andere arbeid te aanvaarden? 

De leden van de fractie van de V.V.D. wezen erop, dat bepaalde gemeen
ten hebben geattendeerd op een onjuiste cumulat ie van uitkeringen uit 
WWV en funct ioneel leeft i jdsontslag. Ziet de bewindsman geen aanleiding 
hieraan op korte termi jn iets te doen? Dient in het a lgemeen niet meer aan
dacht te worden geschonken aan de vraag, of bepaalde maatregelen geno
men in het kader van de ui tvoer ing W W ook bij de WWV dienen te worden 
toegepast? 

Is het de bewindsman bekend, dat ook van de kant van de gerecht igden 
zelf de klacht kan worden vernomen, dat de begeleiding onder de WWV (in 
vergeli jking tot die in de WW-periode) in sommige gemeenten te wensen 
overlaat? 

Ziektewet en Wet op de Arbeidsongeschiktheidsverzekering 

De leden van de fractie van het C D A . memoreerden, dat ten aanzien van 
de groei van het aantal WAO- en AAW-uitker ingsgerecht igden de Staats
secretaris heeft medegedeeld, dat het wel 1980 zal worden , eer de resultaten 
van het determinanten-onderzoek beschikbaar zullen zijn. 

Ook de studie over het arbeidsongeschiktheidscri ter ium zou nog geruime 
t i jd in beslag nemen. 

Ziet de Staatssecretaris in afwachting van genoemde studies mogeli jkhe
den om het «doorsluizen» van oudere werknemers naar de WAO, voor zover 
dit gebeurt, tegen te gaan? 

De leden van de fractie van de V.V.D. stelden de vraag, of de Staatssecre
taris bereid is terug te komen op de kwestie van het voortduren van zieken
geld na de 65-jarige leefti jd. Ziet de bewindsman de Ziektewet niet als een 
loondervingsverzekering? Voorts stelden de hier aan het woord zijnde leden 
de vraag, b innen welke termi jn de Staatssecretaris de kwestie van zwanger 
schaps- en beval l ingenuitkeringen opnieuw in overweging denkt te nemen. 

Verder verklaarden deze leden zich te kunnen verenigen met de argumen
ten van de Staatssecretaris om geen ant icumulat iebepal ingen in de WAO op 
te nemen (memor ie van toel icht ing, blz. 15). Is het dan echter niet gewenst 
de pensioenfondsen aan te moedigen hunnerzijds zodanige ant icumulat ie
bepalingen in hun reglement op te nemen, voorzover dat in sommige geval
len nog niet is gebeurd 7 Zou een vingerwi jz ing vanuit de Verzekeringskamer 
in aanmerking komen om deze wat moeil i jk bereikbare categorie in het las
tenverl icht ingsproces te betrekken? 
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Vervolgens vroegen dezelfde leden, of de 78-wekenregel, die nogal ru im 
lijkt, niet gebaat is bij een langere werkperiode dan 15 dagen (= drie weken), 
alvorens opnieuw een 78-wekenperiode kan ingaan. Is voor de categorie 
waar het hier om gaat het percentage bewust oneigenli jk gebruik/misbruik 
toch al niet relatief hoog en dient de werkperiode daarom niet in ieder geval 
meer dan één maand te zijn (dus bijv. 25 dagen) o m niet-serieus bedoelde 
banen bijv. in de kantoorsfeer, waar men per maand word t aangenomen, in 
ieder geval te omvatten? Wat zijn de eerste ervaringen met de algemene 
maatregel van bestuur met betrekking tot de onderbrekingsregel ing? Begint 
dat te bijten? Worden maatregelen beraamd om de f inancier ing van afwe-
zigheidsbehoefte door de Ziektewet tegen te gaan? 

Kinderbijslagwetten 

De leden van de fractie van het C D A . betuigden hun instemming met de 
maatregelen met betrekking tot de kinderbi js lagwetten. Met vo ldoening 
hadden zij kennis genomen van het gewi jz igde beleid van de Raden van Ar
beid ter zake van het toekennen van kinderbijslag in geval van herziening 
van studietoelagen achteraf. 

De leden van de fractie van de V V D . vroegen met betrekking tot de kin
derbi js lagwetgeving, of bij de invoer ing van de studiekostenf inancier ing 
volgens de voor l iggende voorstel len algehele afschaffing van kinderbijslag 
voor daaronder val lende (studerende) kinderen tegemoet mag worden ge
zien. 

De voorzitter van de commissie, 
Heij 

De griffier van de commissie, 
Ploos van Amstel 

Eerste Kamer, zitting 1977-1978, 14 280, nr. 15 4 


